
 
 
 

Hunn/Gjøvik Rotary Klubb 

 
Gjøvik, 30.08.2023 

 
REFERAT FRA MEDLEMSMØTE 29. AUGUST 2023 
 
Deltakere: 18 personer 
Bursdager: Stian Struksnes (3. september) 
3-minutter: Ingen 3-minutter 
 
 
«ÆILLE HAR ET SYSKENBÅN PÅ GJØVIK» 
 
Petter Børde og billedkunstner, Henning Olav Espedal, fortalte om deres prosjekt «Æille har et 
syskenbån på Gjøvik». Finansieringen er ikke helt på plass enda, og de trenger hjelp til 
innsamlingen. De har fått garantier for en del, men trenger fortsatt flere midler før de kan 
starte opp med selve prosjektet, dvs. å lage skulpturen av «søskenbarnet». Prosjektet er 
gjennomførbart som et samarbeide mellom det private næringsliv, Gjøvik Kommune, 
Totens Sparebank og Gjøviks befolkning. 
 
Etter å ha presentert seg, startet de møtet med å spille av dette innlegget fra radio, men Alf 
Prøysen: https://www.nrk.no/video/dagens-proysen-aeille-har-et-syskenbaan-paa-
gjovik_216927. 
 
Tanken er å lage en skulptur som ønsker velkommen til vår by. De har landet på at den bør 
plasseres i Jernbaneparken. Det er her mange av besøkene kommer til Gjøvik, enten med tog 
eller buss. Skulpturen hedrer det forrige århundrets fremste visekunstner i Norge, Alf 
Prøysen. Skulpturen vil bli en del av byens identitet og særpreg og bidra til å styrke 
innbyggernes tilhørighetsfølelse. Med utgangspunkt i Alf Prøysens kjente strofe, som er et 
begrep hele Norges befolkning kjenner til, ønsker de å tilføre byen et kunstverk som utstråler 
positivitet og glede. På benken er det en ledig sitteplass for den som ønsker å avbildes 
sammen med «syskenbånet».  
 

 Styrke Gjøvik og distriktets omdømme nasjonalt. 
 Bygge opp samhold og felleskap og identitet for byens befolkning. 
 Hedre forrige århundrets fremste visekunstner i Norge, Alf Prøysen. 
 Vi håper at alle vil avbildes sammen med «syskenbånet» på Gjøvik og at skulpturen 

blir et mål for tilreisende. 
 Skulpturen kan brukes aktivt i markedsføringen av byen. 
 Vi ønsker at skulpturen plasseres på Jernbanetorvet og møter tilreisende til byen. 
 Skulpturen kan med tiden bli et nasjonalt turistmål og vil være et samlingspunkt i 

byen. 
 
Foredragsholderne fikk mange spørsmål og kommentarer fra salen. Og mange uttrykte at 
dette var noe foredragsholderne måtte jobbe videre med for å få realisert. 
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